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I want to share some exciting news with you. After serving as Program Coordinator at
Ecology Ottawa for two years, I stepped into the role of Interim Executive Director in
July; today, I’m honoured to write to you as permanent Executive Director of Ecology
Ottawa.

I’m thrilled to take up this role. In the last four months, I’ve seen our organization in
new ways—its opportunities, its importance in Ottawa, and its connectedness to
partners and communities across our beloved city.

It’s also been gratifying to see our programs continue to unfold: 

With our 15-Minute Neighbourhood
program, we held a well-attended
workshop on the Zoning By-law and
launched a campaign calling for
modifications that will foster sustainable
communities
Our EcoYouth program saw the
beginnings of our Youth Council, who
meets regularly for workshops and discussions on ecological action to take in
Ottawa, and the planting of two pollinator gardens
Our Electric School Bus campaign continues to develop public support and apply
pressure on elected officials to electrify the fleet 

We also continue monitoring City Hall through our Council Watch program,
responding via delegations, engagement with councillors and City staff, and
information-sharing with our community.

While we’ve remained productive, we’re also concerned. Ottawa City Council continues
to delay implementing the Climate Change Master Plan, and the 2025 Budget doesn’t
respond to Council’s own commitments, whether on climate or other topics. Premier
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Ford recently passed undemocratic, counterproductive, and dangerous legislation that
will threaten cyclists’ safety in Ontario. We’re also expecting provincial and federal
elections in coming months. The need for our work is on-going, and I’m grateful for
the opportunity to lead it.

In the meantime, we cannot thank you enough for your continued support. I look
forward to continuing work with you to build a green, equitable, and resilient Ottawa.  

Sincerely,

William van Geest
Executive Director

 

15 Minute neighbourhoods: Report and video 

This year, we invited Ottawans across the city to share their neighbourhood story - and
you had a lot to say! From the joys of easily accessible greenspaces in walkable
communities to the challenges of living sustainably in a car-
centric city, Ottawans shared what they love about their
neighbourhoods and what they think can be improved.
Watch the full video here. 

We were inspired by your passion for and commitment to
building vibrant, livable neighbourhoods. We also heard your
call for more green spaces, better transit, and safer streets for
cyclists and pedestrians. But how do we make these desires a
reality? One significant opportunity is the Zoning By-law
Review - with the review of Draft 1 taking place throughout this month. This is a critical
moment to shape our communities for the better. Read our report. 

We’re calling Council to commit to bold changes that support the development of 15-
Minute Neighbourhoods. Sign the petition and email your councillor. Thank you for
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your ongoing support and commitment to creating a greener, more accessible
Ottawa! 

Thank you to OCAF for their generous support! 

2025 Budget: Watch our Delegation at ECCC! 

Last week, City Council tabled its draft budget for 2025. At a meeting of City Council's
Environment and Climate Change Committee (ECCC) last week, Ecology Ottawa called
for further funding of climate action in Ottawa, improvements to the City's budget
consultation process, and more trees—many more trees. Watch or read our
delegation. 

We also joined several other local advocacy groups to release a Budget Framework
with key recommendations that foster livability, equity, and sustainability. Check out
the City’s Budget Explorer for more information about Budget 2025, and check out
upcoming budget engagement opportunities.

Bill 212: Premier Ford’s Reckless Anti-Mobility Legislation

Earlier this week, Premier Ford’s anti-bike lane legislation passed the Ontario
Parliament. This legislation is severely misguided: it will threaten cyclists’ safety,
increase congestion, undermine businesses, and increase wasteful spending. (Read our
analysis here.) We submitted a joint letter with our partners in the Urban Climate
Alliance, spoke at a rally when Ford came to Ottawa, and submitted a petition (with
1225 signatures!) to Ottawa City Council calling for representations to Premier Ford to
withdraw the legislation. We’re disturbed that this legislation passed, and we’ll be
monitoring its implementation.

 

Ottawa EcoYouth Summit 
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Join us December 1 for a day of inspiration, education, and action at the 2024
EcoYouth Summit! This event will empower young people to lead in environmental
advocacy. Attendees will gain valuable insights from environmental experts, participate
in a skill-building workshop, and connect with like-minded peers who are passionate
about making a difference. RSVP here. 

A heartfelt thank you to the Alva Foundation, Ottawa Community Foundation, and the
City of Ottawa for their generous support of this event.

 

CBC’s Stu Mills spoke with us about the City of Ottawa’s 2025 Budget and where it
misses the mark on environmental issues.

We were pleased to contribute to this story in The Narwhal on municipalities
prohibiting fossil-fuel promotion in their facilities. We continue to track this issue’s
progress in Ottawa.

We spoke to the Capital Current for a story on Premier Ford’s misguided and
dangerous legislation that would remove bike lanes in Ontario Cities. Our remarks at a
rally at a Doug Ford event in Ottawa were picked up in Le Devoir.

CTV covered the release of the Budget Framework that we contributed to with several
other local advocacy groups.
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What do we think about using goats for the management of invasive species in
Ottawa? We’re glad Bruce Deachman asked us.

 

Ottawa EcoYouth Summit 

Dec 1, 10am - 3pm 📍 Ottawa Art Gallery

Free Clothing and Item Swap 

Dec 8, 1:30pm - 4:30pm 📍 275 Elgin St

Seed Giveaways

The Ottawa Wildflower Seed Library is holding native wildflower seed giveaways! Visit
their website for dates and times.

 

 

J'aimerais vous faire part d'une nouvelle excitante. Après avoir été coordonnateur de
programme à Écologie Ottawa pendant deux ans, j'ai assumé le rôle de directeur
exécutif par intérim en juillet ; aujourd'hui, j'ai l'honneur de vous écrire en tant que
directeur exécutif permanent d'Écologie Ottawa.

Je suis ravi d'assumer ce rôle. Au cours des quatre derniers mois, j'ai découvert notre
organisation sous un jour nouveau : ses possibilités, son importance à Ottawa et ses
liens avec les partenaires et les communautés de notre ville bien-aimée. 

Il est également gratifiant de voir que nos programmes continuent à se développer : 
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Avec notre programme " Quartier à 15
minutes “, nous avons organisé un
atelier très fréquenté sur le règlement
de zonage et nous avons lancé une
campagne appelant à des
modifications qui favoriseront les
communautés durables.

Notre programme ÉcoJeunes a vu
naître notre Conseil des jeunes, qui se
réunit régulièrement pour des ateliers et des discussions sur les mesures
écologiques à prendre à Ottawa, et la plantation de deux jardins pollinisateurs.
Notre campagne sur les autobus scolaires électriques continue d'appuyer le
public et de faire pression sur les élus pour qu'ils électrifient la flotte. 

Nous continuons également à surveiller l'Hôtel de Ville par le biais de
notre programme Surveillance du Conseil, en intervenant par le biais d'interventions,
en nous engageant auprès des conseillers et du personnel de la Ville, et en partageant
des informations avec notre communauté.

Bien que nous soyons restés productifs, nous sommes également préoccupés. Le
Conseil municipal d'Ottawa continue de retarder la mise en œuvre du Plan directeur
sur le changement climatique, et le budget 2025 ne répond pas aux propres
engagements du Conseil, que ce soit sur le climat ou sur d'autres sujets. Le premier
ministre Ford a récemment adopté une loi antidémocratique, contre-productive et
dangereuse qui menacera la sécurité des cyclistes en Ontario. Nous attendons
également des élections provinciales et fédérales dans les mois à venir. La nécessité de
notre travail est permanente, et je suis reconnaissant de l'occasion qui m'est donnée
de le diriger.

En attendant, nous ne pouvons pas vous remercier suffisamment pour votre appui
continu. Je me réjouis de travailler avec vous à la construction d'une ville d'Ottawa
verte, équitable et résiliente.

Je vous prie d'agréer, Madame, Monsieur, l'expression de mes salutations distinguées,

William van Geest
Directeur exécutif
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Quartiers à 15 minutes : Rapport et vidéo 

Cette année, nous avons invité les Ottaviens de toute la ville à partager l'histoire de
leur quartier et vous aviez beaucoup à dire ! Des joies des espaces verts facilement
accessibles dans les communautés piétonnières aux défis d'une
vie durable dans une ville centrée sur la voiture, les Ottaviens
ont partagé ce qu'ils aiment dans leurs quartiers et ce qui, selon
eux, peut être amélioré. Visionnez la vidéo complète.

Nous avons été inspirés par votre passion et votre engagement
à construire des quartiers dynamiques et agréables à vivre.
Nous avons également entendu votre appel à plus d'espaces
verts, à de meilleurs transports en commun et à des rues plus
sûres pour les cyclistes et les piétons. Mais comment faire de ces souhaits une réalité ?
La révision du Règlement de zonage est une occasion importante, l'examen de la
première ébauche se déroulant tout au long de ce mois. Il s'agit d'un moment crucial
pour façonner nos communautés pour le mieux. Lire notre rapport (Le français
viendra sous peu).

Nous demandons au Conseil de s'engager dans des changements audacieux qui
appuient le développement des quartiers à 15 minutes. Signez la pétition et envoyez
un courriel à votre conseiller. Nous vous remercions de votre appui constant et de
votre engagement à créer une ville d'Ottawa plus verte et plus accessible ! 

Merci à l'OCAF pour son appui généreux !

Budget 2025 : Visionnez notre intervention au CECC ! 

La semaine dernière, le Conseil municipal a déposé le projet de budget 2025. Lors
d'une réunion du Comité de l'environnement et du changement climatique (CECC) du
Conseil municipal la semaine dernière, Écologie Ottawa a demandé un financement
accru de l'action climatique à Ottawa, des améliorations au processus de consultation
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budgétaire de la Ville et plus d'arbres - beaucoup plus d'arbres. Visionnez ou lisez
notre intervention au CECC.

Nous avons également rejoint plusieurs autres groupes locaux pour publier un cadre
budgétaire avec des recommandations clés qui favorisent l'habitabilité, l'équité et la
durabilité.

Consultez l'Explorateur budgétaire de la Ville pour plus d'informations sur le budget
2025, et consultez les prochaines opportunités d'engagement budgétaire.

Projet de loi 212 : La loi anti-mobilité imprudente du premier ministre Ford

Plus tôt cette semaine, la loi anti-voie cyclable du premier ministre Ford a été adoptée
par le Parlement de l'Ontario. Cette loi est très malavisée : elle menace la sécurité des
cyclistes, augmente la congestion, réduit les affaires et augmente les dépenses inutiles.
(Nous avons soumis une lettre conjointe avec nos partenaires de l'Urban Climate
Alliance, pris la parole lors d'un rassemblement à l'occasion de la venue du Premier
ministre Ford à Ottawa, et soumis une pétition (avec 1225 signatures !) au Conseil
municipal d'Ottawa pour demander à Ford de retirer sa loi. Nous sommes troublés par
l'adoption de cette loi et nous surveillerons sa mise en œuvre.

 

Sommet ÉcoJeunes Ottawa

Rejoignez-nous le 1er décembre pour une journée d'inspiration, d'éducation et
d'action au Sommet EcoJeunes 2024. Cet événement permettra aux jeunes de prendre
l'initiative en matière de défense de l'environnement. Les participants obtiendront des
informations précieuses de la part d'experts en environnement, participeront à un
atelier de développement des compétences et se connecteront avec des pairs qui
partagent les mêmes idées et qui sont passionnés par l'idée de faire une différence.
Confirmez votre présence ici.
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Nous remercions chaleureusement la Fondation Alva, la Fondation communautaire
d'Ottawa et la Ville d'Ottawa pour leur appui généreux à cet événement.

Stu Mills, de la CBC, a parlé avec nous du budget 2025 de la Ville d'Ottawa et des
points qui manquent à l'appel en matière d'environnement.

Nous avons eu le plaisir de contribuer à cet article de The Narwhal sur les
municipalités qui interdisent la promotion des combustibles fossiles dans leurs
installations. Nous continuons à suivre l'évolution de ce dossier à Ottawa.

Nous avons parlé au Capital Current pour cet article sur la législation malavisée et
dangereuse du premier ministre Ford qui supprimerait les pistes cyclables dans les
villes de l'Ontario. Nos remarques lors d'un rassemblement à l'occasion d'un
événement auquel participait Doug Ford à Ottawa ont été reprises par Le Devoir.

CTV a couvert la publication du cadre budgétaire auquel nous avons contribué avec
plusieurs autres groupes de locaux.

Que pensons-nous de l'utilisation de chèvres pour la gestion des espèces
envahissantes à Ottawa ? Nous sommes heureux que Bruce Deachman nous ait posé
la question.
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Sommet ÉcoJeunes Ottawa 

1er décembre, 10 h à 15 h 📍 Galerie d'art d'Ottawa

Échange gratuit de vêtements et d'objets 

8 décembre, 13:30 - 16:30 📍 275 rue Elgin

Distribution de graines de fleurs indigènes

La bibliothèque de semences de fleurs sauvages d'Ottawa organise des dons
semences de fleurs sauvages indigènes ! Visitez leur site web pour connaître les dates
et heures.

https://www.ecologyottawa.ca/

Ecology Ottawa acknowledges that our efforts to protect the environment take place on the traditional unceded,
unsurrendered territory of the Algonquin Anishinaabe people. As an organization and as individuals dedicated to

environment and justice, we are deeply grateful to Indigenous peoples for their ongoing stewardship of these lands
since time immemorial. We recognize that we are on a journey of Truth and Reconciliation. We are committed to

listening, learning and working to decolonize our efforts towards healthy and sustainable environments for all people.
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